
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer, mevrouw, 

 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de schriftelijke vragen ex art.  

36 RvO van mevrouw Poelstra- Bos van D66 en mevrouw Nieuwenhout van 

GroenLinks over watertekort. De brief van de vragenstellers treft u als bijlage aan.  

 

Aanleiding tot het stellen van vragen is dat 26 september RTV Noord en OogTV 

meldden dat het Waterbedrijf Groningen de noodklok luidt en aangeeft dat er extra 

maatregelen nodig zijn om een mogelijk drinkwatertekort in de toekomst te 

voorkomen. De Vereniging van Waterbedrijven (Vewin) heeft onderzoek gedaan 

waaruit blijkt er maatregelen nodig zijn. Met name in de provincie Groningen is het 

nodig om nieuwe bronnen voor drinkwater veilig te stellen om aan de groeiende vraag 

te kunnen blijven voldoen. Nieuwsuur signaleert daarnaast dat er met name ingezet 

moet worden op waterbesparing in plaats van extra waterwinning om natuurgebieden 

te behouden. 

  

De fracties van D66 en GroenLinks vragen zich af wat dit betekent voor de inwoners 

van de gemeente Groningen. Ook willen de fracties graag weten of de gemeente tijdig 

voorbereid is op de groeiende behoefte aan drinkwater bijvoorbeeld door de bouw van 

nieuwe woningen en de daarmee samenhangende groei van het aantal inwoners. Ten 

slotte vragen de fracties zich af of er in het economische beleid ook rekening 

gehouden wordt met de (toekomstige) drinkwatervraag vanuit het bedrijfsleven, met 

name de industrie. 
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Beantwoording van de vragen: 

 

1. Is het College op de hoogte van het onderzoek van Vewin en de genoemde 

publicaties? 

Ja, het college is hiervan op de hoogte. 

 

2. Kan het College aangeven wat de situatie is in de Gemeente Groningen en wat de 

belangrijkste knelpunten zijn? 

In de gemeente Groningen liggen twee grondwaterwinningen: De Punt en Onnen. 

Daarnaast bevindt zich in Glimmen het innamepunt De Punt van de 

oppervlaktewaterwinning De Drentse Aa. Deze winningen leveren niet alleen aan de 

stad Groningen, maar ook aan het omliggende gebied. De opgave van het Waterbedrijf 

om ook in de toekomst iedereen van goed en betrouwbaar drinkwater te voorzien, is 

een opgave voor de gehele provincie en is dus ook van toepassing op de gemeente 

Groningen. Er is voldoende drinkwater om te kunnen voorzien in de huidige 

watervraag, maar niet voldoende om te kunnen voorzien in de stijgende 

drinkwatervraag. Waterbedrijf Groningen is op zoek naar nieuwe winlocaties. De 

zoekgebieden vallen buiten de gemeentegrenzen van de gemeente Groningen. Voor de 

korte termijn wordt onderzocht of uitbreiding mogelijk is bij bestaande winningen. Dit 

betreft onder andere de winningen De Groeve en De Punt. Uiteraard is er wel een 

koppeling tussen de stijgende vraag naar drinkwater vanuit zowel particuliere 

huishoudens als vanuit het bedrijfsleven. Bij het vestigingsbeleid van bedrijven 

houden we vooraf rekening met de beschikbaarheid van water in z’n algemeenheid, 

zodat nieuwe bedrijven indien mogelijk ook kunnen worden voorzien vanuit een 

andere bron dan drinkwater. 

 

3. Heeft de gemeente al contact met het Waterbedrijf en met de omliggende gemeentes 

en provincies (zie ook de schriftelijke vragen die gelijktijdig gesteld zijn in de 

Provinciale Staten van Groningen)? 

Op ambtelijk niveau heeft de gemeente contact gehad met het Waterbedrijf. Gemeente 

en  Waterbedrijf hebben dit voorjaar twee gesprekken gevoerd over het 

drinkwaterbelang in de nieuwe Omgevingswet en over de ontwikkelingen binnen de 

gemeente Groningen de komende jaren. We hebben gesproken over hoe de openbare 

drinkwatervoorziening een volwaardige plek kan krijgen in de Omgevingsvisie, 

Omgevingsplannen en het gemeentelijk water- en rioleringsplan. De 

waterbeschikbaarheid op de korte, middellange en lange termijn heeft Waterbedrijf 

Groningen ook onder de aandacht gebracht, zie hiervoor tevens ons antwoord bij vraag 

2), de routekaart Watertransitie Groningen van Waterbedrijf Groningen (zie bijlage) is 

bij onze gemeente bekend. Tevens hebben we als gemeente in mei deelgenomen aan 

de door Vewin georganiseerde dialoogtafels over de toekomst van ons drinkwater. 

https://www.vewin.nl/campagnes/paginas/De_toekomst_van_ons_drinkwater__1.aspx 

Daarnaast is het thema watertekort een vast onderdeel op de agenda van Waterpas, 

zowel ambtelijk als bestuurlijk. Waterpas is ons reguliere wateroverleg tussen 

waterschappen, waterbedrijf en gemeente. Tenslotte is de gemeente Groningen samen 

met de andere Groningse gemeenten en de Provincie Groningen aandeelhouder van 

het waterbedrijf en we kunnen via de Raad van Commissarissen invloed uitoefenen. 

https://www.vewin.nl/campagnes/paginas/De_toekomst_van_ons_drinkwater__1.aspx
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De Raad van Commissarissen houdt toezicht op het beleid, de algemene gang van 

zaken en adviseert de bestuurder van Waterbedrijf Groningen. Vanuit deze positie 

willen we als college ook graag het gesprek voeren over de factoren die van invloed 

zijn op vraag en aanbod van drinkwater. 

 

4. Wat gaat het College doen om het Waterbedrijf te helpen om de benodigde 

maatregelen te nemen? 

Het borgen van de drinkwaterbelangen in ruimtelijke plannen kunnen wij realiseren en 

is voor een deel ook al gerealiseerd. Met de volgende actualisatie van de 

omgevingsvisie wordt specifiek het drinkwaterbelang opgenomen. Daarnaast werken 

we aan een aantal zaken: 

 Het voorkomen van vervuiling van de beschermingsgebieden door gerichte 

maatregelen zoals het saneren van overstorten en vergunningverlening en 

handhaving.  

 Het stimuleren van regenwaterbenutting als vervanging voor drinkwater in 

projecten als ‘Euvelgunne Klimaat bestendig’ en een aantal kleinere projecten 

op het gebied van regenwaterbenutting. 

 Het stimuleren van regenwaterbenutting met onze Subsidie klimaat aanvragen | 

Gemeente Groningen.  

 Het stimuleren van regenwaterbenutting via het ‘plan van aanpak circulair 

bouwen’ en de ‘verordening regenwater- en grondwater’ beide worden eind 

2022 aan uw raad aangeboden. 

 Het vasthouden van water in de droogtegevoelige gebieden. We hebben het 

‘Bestuursakkoord programma zandgronden Noord Nederland’ getekend. Dit 

bestuursakkoord komt voort uit het ‘Deltaprogramma Zoet Water’ en het doel 

van dit programma is zorgen voor voldoende zoet water en het voorkomen van 

overstromingen. Een deel van ons water- en rioleringsprogramma levert 

hieraan een bijdrage. 

 Via Duurzaam Groningen communiceren we over het belang van zuinig 

omgaan met drinkwater. 

 

5. Van het drinkwater dat in huishoudens wordt gebruikt, wordt maar 2% 

daadwerkelijk gedronken. De rest wordt gebruikt voor o.a. de WC doorspoelen, 

douchen en wassen. Is het College bereid om te onderzoeken hoe voor grote 

woningbouwprojecten de waterconsumptie kan worden verkleind, bijvoorbeeld door 

ontwikkelaars te stimuleren grijswatersystemen aan te leggen voor het doorspoelen 

van de WC en het sproeien van de tuin? 

Ja, het college is hiertoe bereid en we onderzoeken ook hoe dat zou kunnen. Zie ook 

onze beantwoording bij vraag 4. Het zou ons als gemeente helpen als er ook van 

rijkswege maatregelen komen voor stimulering van grijswatersystemen, bijvoorbeeld 

door wetgeving.  

 

6. Heeft het College geïnventariseerd wat de waterconsumptie in het bedrijfsleven in 

Groningen is, en in hoeverre die kan worden opgeschort bij een dreigend 

drinkwatertekort? En is het College bereid om in samenhang met de provincie het 

https://gemeente.groningen.nl/subsidie-klimaat-aanvragen
https://gemeente.groningen.nl/subsidie-klimaat-aanvragen
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vestigingsbeleid zo vorm te geven dat bedrijven die veel drinkwater verbruiken niet 

gevestigd worden op plekken waar een tekort dreigt? 

Desgewenst kan het waterbedrijf een overzicht leveren. Bij een calamiteit, zoals een 

grote leidingbreuk of uitval van een productielocatie, is het nu al zo dat Waterbedrijf 

Groningen contact opneemt met grootzakelijke klanten die drinkwater afnemen, om 

afspraken te maken over de waterinname. De situatie is op dit moment niet zo dat de 

leveringszekerheid acuut in het geding is. Wel zijn we als gemeente scherp op het 

vestigingsbeleid van bedrijven in relatie tot waterbeschikbaarheid. Zie daarvoor ook 

onze antwoorden op de vragen 2, 4 en 5. 

 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 

 


